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V Životě Běchovic 7,8/2015 najdete:

Dětský den aneb Piráti z Běchovic  se opravdu 
vydařil...více na str. 16 - 18

Slovo starosty

Milí Běchovičáci,

letní prázdniny se nám již plně 
rozběhly a mnozí z nás se               
v Běchovicích během několika 
dalších týdnů ani neobjeví. Oproti 
původnímu předpokladu, kdy nebyl plánován na letní 
měsíce žádný kulturní program, jsme se rozhodli 
uspořádat vždy jednou v měsíci letní kino na nádvoří 
Staré pošty. Součástí letního kina, které bude zahrnovat 
projekci vybraného filmu, by mělo být  i občerstvení, které 
si buď sami diváci přinesou a podělí se o něj s přáteli, 
anebo si je zakoupí v přilehlé restauraci DAMMAS. 
Vzhledem k tomu, že se tak děje pod otevřeným nebem   
a ne v uzavřeném prostoru s jasně danými pravidly,  
stává se letní kino víceméně společenskou událostí,  na 
kterou bych vás prostřednictvím slova starosty rád 
pozval. Bližší termíny a název promítaného filmu se 
dozvíte na webových stránkách městské části, ve 
vývěskách či na facebooku. 

Letní prázdniny využijte co možná nejlépe k načerpání 
nových sil a k relaxaci. 
V měsíci září, který bude opět nabitý společenskými        
a sportovními akcemi, se s mnohými z vás těším na 
viděnou.

Ondřej Martan
Váš starosta

Vážení čtenáři,

přejeme Vám slunečné dny, 
pohodovou dovolenou ať už 
s knížkou v ruce, v rodinném 

kruhu či s přáteli.

-red-
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Zastupitelstvo, Rada, Úřad MČŽivot Běchovic

ZASTUPITELSTVO, RADA, ÚŘAD MČ

Na svém 18.  jednání dne 20.5.2015 mimo jiné 
projednala:

Na svém 19. jednání dne 3.6.2015 mimo jiné 
projednala:

źnávrh Závěrečného účtu Městské části Praha – 
Běchovice za rok 2014 

źnávrh plánu kontrol příspěvkových organizací             
a organizačních složek zřizovaných MČ Praha – 
Běchovice pro rok 2015 – revokace usnesení             
č. 3/007/15

źnávrh na uzavření pojistné smlouvy na úrazové 
pojištění členů JSDH MČPB s Hasičskou vzájemnou 
pojišťovnou, a.s.

źnávrh na složení povodňové komise MČ Praha – 
Běchovice – revokace usnesení č. 9/52/12 

źnávrh druhého dodatku ke kupní smlouvě a ke 
smlouvě o advokátní úschově kupní ceny a listin -  
odkoupení spoluvlastnického podílu - Erika Smrčková

źnávrh na udělení souhlasu s umístěním do Centra 
sociálních služeb Běchovice a s uzavřením nájemních 
smluv na uvolněné byty

ź návrh na souhlas s přestavbou části rodinného domu 
na adrese K železnici 320 v MČ Praha - Běchovice

ź·návrh na souhlas s objednáním kontroly a seřízením 
vzduchotechniky v budově úřadu MČ

źnávrh na souhlas s umístěním stavby nové skříně 
SIS3-1050 v ulici Ke Kolodějům

źnávrh na souhlas s objednáním geodetických prací 
pro zaměření polní cesty vedoucí do MČ Praha - 
Klánovice

źnávrh na souhlas s provedením opravy poškozeného 
opláštění tělocvičny ve SCB

źnávrh na souhlas s objednáním dovozu dřevěné 
štěpky do areálu Parku Běchovice 2006

źnávrh na souhlas s objednáním pasportizace objektu 
ubytovny a hostince u hřiště Za Poštovskou zahradou

źnávrh řešení neoprávněně užívaných pozemků ve 
svěřené správě MČ Praha – Běchovice

źnávrh na souhlas s provedením sanačních                 
a hydroizolačních prací na objektu DPS I Centra 
sociálních služeb Běchovice 

źnávrh programu 7. zasedání Zastupitelstva MČ Praha 
– Běchovice dne 10.6.2015

ź návrh na zajištění vydávání závazného stanoviska 
městské části k žádostem o doplatek na bydlení pro 
řízení vedené Úřadem práce ČR  

źnávrh na udělení výjimky z nejvyššího počtu žáků pro 
2. třídu Základní školy Praha – Běchovice ve školním 
roce 2015/2016 

źzprávu o výsledku přezkoumání hospodaření 
Základní školy Praha – Běchovice za rok 2014

źzprávu z kontroly příspěvkové organizace Základní 
škola Praha - Běchovice

źnávrh na poskytnutí odměny řediteli příspěvkové 
organizace Základní škola Praha – Běchovice zprávu 
o výsledku přezkoumání hospodaření CSSB za rok 
2014

źnávrh na poskytnutí odměny řediteli příspěvkové 
organizace Centrum sociálních služeb Běchovice

źnávrh Rozpočtového opatření č. 8/15 – zvýšení 
rozpočtu  o  sponzorské př íspěvky  návrh  
Rozpočtového opatření č. 9/15 – přesun rozpočtových 
prostředků, posílení OdPa 3113 – Základní školy

źnávrh na souhlas s podáním žádosti o svěření 
pozemků parc.č. 1293/1 a 1294/1 v k.ú. Běchovice

ź  návrh na revokaci usnesení č. 8/003/14 ze dne 
10.12.2014 - nákup plynového kotle pro objekt 
bývalého občerstvení v areálu Sportovního centra 
Běchovice

źnávrh na souhlas s uzavřením smlouvy o smlouvě 
budoucí o zřízení věcného břemene se společností 
PREdistribuce, a.s.

źnávrh na souhlas s uzavřením smlouvy o smlouvě 
budoucí o zřízení věcného břemene se společností 
PREdistribuce, a.s.

źnávrh na souhlas s výjimkou z místní úpravy provozu 
na pozemních komunikacích v MČ Praha - Běchovice

źnávrh výběru nájemce prostor sloužících k podnikání    
v nemovitosti č. p. 1 - Stará pošta

źnávrh na krátkodobý pronájem zasedací místnosti 
ÚMČ Praha – Běchovice 

źnávrh na krátkodobý pronájem zasedací místnosti 
ÚMČ Praha – Běchovice 

źnávrh finančního příspěvku na akci 27. štafeta 
DUKLA-B.Bystrica-Javoříčko-LEŽÁKY-LIDICE

RNDr. Soňa Beroušková
tajemnice ÚMČ

INFORMACE z jednání Rady MČ Praha – Běchovice
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Provoz Úřadu MČ Praha – Běchovice 
v době letních prázdnin

V červenci a srpnu bude čerpat většina zaměstnanců 
úřadu řádnou dovolenou. Budeme se snažit zajistit 
provoz pro veřejnost v běžném rozsahu, ale při malém 
počtu zaměstnanců je někdy obtížné zajistit v době 
dovolených plnohodnotnou zastupitelnost. 

V úředních hodinách bude vždy možné provést ověření    
a vidimaci listin.  Pro případ přihlášení a odhlášení pobytu 
a vydání rybářského lístku se může stát, že bude provoz 
omezen, proto vám doporučujeme informovat se předem  
na podatelně.

Telefon podatelna: 281 028 611.

Děkujeme za pochopení a všem přejeme příjemné           
a klidné letní dny.

RNDr. Soňa Beroušková
tajemnice ÚMČ

MOBILNÍ  OBCHODNÍ  KANCELÁŘ  

Pražské plynárenské, a.s.     

Termín přistavení v srpnu:
3.8.2015   od  14,30    do  17,00   hod.

Mobilní kancelář bude umístěna v automobilu Fiat Ducato, 
označeném logem Pražské plynárenské, a.s., zaparkovaném 

v Běchovicích I na parkovišti v ulici Za Poštovskou zahradou.

Pražská plynárenská, a.s. ve spolupráci s dceřinou společností Pražská plynárenská Servis distribuce, a.s.       
a  ÚMČ Praha  – Běchovice  nabízí  odběratelům zemního plynu novou službu - tzv. „mobilní obchodní 

kancelář“, jejímž prostřednictvím si stávající i potenciální zákazníci Pražské plynárenské, a.s. mohou vyřídit 
záležitosti související s odběrem zemního plynu  bez návštěvy kontaktních míst v Praze 2  a  4.

Mobilní kancelář poskytuje zejména následující služby:

- zahájení, převod a ukončení odběru zemního plynu
- změny smluvního vztahu (způsobu placení, zasílací adresy, jména atd.)

- převzetí reklamace
- výměna, kontrola a zaplombování plynoměru

- informace k otázkám, souvisejícím s dodávkami zemního plynu
- tiskopisy a informační brožury

Služeb mobilní kanceláře mohou využít i občané přilehlých obcí a částí Prahy.

Bližší informace na tel. Čísle:  267 175 174  a  267 175 202,   www.ppas.cz
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Život Běchovic

NOVINKY V BĚCHOVICÍCH

Železniční zastávka – předána

Železniční zastávka Praha-Běchovice Střed je již téměř 
hotová. Zbývají dokončit poslední „kosmetické“ detaily     
a první cestující by mohli od července zastávku plně 
využívat. Bohužel vzhledem k probíhajícím pracím na 
železničním koridoru mezi Běchovicemi a Klánovicemi 
není možné dle vyjádření ČD a.s. zastávku zprovoznit do 
doby ukončení výlukového provozu na této trati. I přesto, 
že je tedy zastávka kompletně hotová a provozuschopná, 
první cestující se jejím prostřednictvím svezou až na 
přelomu měsíců listopadu a prosince.  Doufejme, že se    
v průběhu téměř 6 měsíců nestane zastávka cílem 
vandalů a provoz bude moci být zahájen ve stejném 
stavu, jaký vidíte na fotkách níže. Do doby plného 
zprovoznění nás může těšit alespoň ta skutečnost, že se 
zastávku podařilo realizovat 

Věříme, že našim a mnoha dalším občanům bude 
úspěšně sloužit po mnoho dalších let.

Ondřej Martan
starosta
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Podoba nové zastávky při přejímce 
na konci měsíce června

Takto vypadají nové přístřešky. Severní část podchodu je 
již definitivně hotova.

Bezbariérový přístup je 
samozřejmostí u obou nástupišť.

Přejímkou prošel i mostek vedoucí 
na budoucí plánované 

parkoviště P+R.

Do konce června budou dle sdělení 
stavitele hotovy všechny protihlukové 

stěny v těsné blízkosti nástupišť.

Novinky z Běchovic
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„Comunal Reporter“ 
zlepšení v naší obci

Běchovice jsou moderní městskou částí, využívající 
trendy současné výpočetní techniky. Cílem zapojení IT do 
našeho všedního života by mělo být primárně 
usnadněním  procesů, které by nám jinak komplikovaly 
život. Stejně tak tomu je i u nové aplikace, kterou se 
rozhodla pořídit pro své občany rada městské části. 
Dennodenně se setkáváme při svých cestách do 
zaměstnání nebo do školy s nedostatky, které mohl 
způsobit zub času, nebo například vandalové. Každý 
propadlý kanál, zarostlá značka či poničená lavička tak 
zůstává dlouho neopravená, protože na to nikdo 
neupozorní. V době, kdy každý nosí v kapse malý osobní 
počítač v podobě mobilního telefonu, který umí fotit, má 
připojení na internet a dokáže tak během několika málo 
okamžiků přenést tuto informaci dále, jsme se rozhodli 
vyzkoušet novou aplikaci pro mobilní telefony Communal 
Reporter.

Použití aplikace je velmi jednoduché. Nabízí každému 
uživateli možnost vyfotit zjištěnou okolnost (nedostatek, 
havárii anebo i něco, co se mu líbí), krátce ji popsat, 
doplnit polohu (i prostřednictvím GPS souřadnic) a velice 
jednoduše a bezplatně poslat adresátovi – tedy městské 
části. Ta pak má mnohem rychlejší přístup k informacím    
o vzniklých nedostatcích, které je třeba napravit, a tedy     
i mnohem kratší čas na jejich nápravu.

V aplikaci také naleznete užitečné kontakty a informace    
o dění v naší městské části.

Aplikace Communal Reporter by se tak měla stát 
jednoduchým a přitom velmi účinným komunikačním 
nástrojem mezi občanem a radnicí městské části 
Běchovice. Každý občan, který nahlásí nějakou závadu, 
se pak může přesvědčit o rychlosti reakce. Na stránkách 
ŽB připravujeme zveřejnění některých zaslaných 
upozornění s následným postupem nápravy.
Aplikace bude v plně v provozu od září 2015.

Michal Jiřík
zástupce starosty

Aplikaci Communal Reporter si můžete stáhnout do 
vašich mobilních telefonů na stránkách jednotlivých 
obchodů s aplikacemi, podle platformy Vašeho zařízení:
pro mobilní telefon se systémem Android:
https://play.google.com/store/apps/details?id=com.dami
dev.energy

pro mobilní telefony se systémem Apple iOS:

pro mobilní telefony se systémem Windows phone:

nebo zadáním hesla „communal reporter“ ve vyhledávači 
příslušného obchodu.
Instalace probíhá standardním způsobem jako u běžných 
aplikací pro mobilní zařízení. Osobní údaje zadané při 
spuštění aplikace slouží pouze pro předvyplnění podpisu, 
v případě že budete chtít hlášení podepsat, a získat tak 
zpětnou informaci o řešení Vámi nahlášené závady.

h t t p s : / / i t u n e s . a p p l e . c o m / u s / a p p / c o m m u n a l -
reporter/id984442578?mt=8

h t t p s : / / w w w . w i n d o w s p h o n e . c o m / c s -
cz/store/app/communal-reporter/a6fc44b0-dda2-40c2-
9d66-3ca04ff7d3f7

Novinky z Běchovic
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Život Běchovic

Upozornění na další etapu 
železničních výluk na trati 
Praha – Kolín od 1.7.2015. 

Změny od 1.7.2015:
Během letních prázdnin, v období snížené poptávky 
cestujících, proběhnou rozhodující práce na modernizaci 
traťového úseku Praha-Běchovice - Úvaly, která povedou 
k významnému omezení provozu osobních vlaků. Během 
července a srpna budou probíhat práce v mezistaničním 
úseku Praha-Běchovice - Úvaly, kde budou postupně 
rekonstruovány všechny tři traťové koleje za pomoci 
speciálního sanačního stroje. Oproti původním plánům 
navíc se do souběhu s touto výlukou dostalo i omezení 
provozu na viaduktu Výmola v Úvalech a ve stanici Úvaly, 
kde se nepodařilo dokončit práce v původně plánovaném 
termínu 29.6. a omezení provozu zde bude prodlouženo 
minimálně do 17.8.2015.

Z toho důvodu bude na trati 011 Praha - Kolín omezen 
provoz vlaků končících/výchozích v Úvalech, které 
budou, jak již bylo avizováno dříve, zkráceny pouze do 
úseku Praha Masarykovo nádraží - Praha-Běchovice  
a ve směru do Prahy budou některé tyto vlaky vedeny      
v mírně upravených časových polohách. Naopak jízdní 
řád osobních vlaků Praha - Český Brod - Kolín se vrací do 
pravidelného stavu. Obdobně podle pravidelného stavu 
budou provozovány osobní vlaky na tratích 012 Pečky - 

Kouřim a 060 Poříčany - Nymburk. Ve změněných 
časových polohách však nadále pojedou spěšné vlaky 
Praha - Kolín/Nymburk. Zvláštní pozornost budou muset 
během letních prázdnin dávat cestující v Klánovicích, 
kde v některých dnech budou všechny osobní vlaky         
(v obou směrech) vedeny pouze z jednoho nástupiště. 
Bude se tak dít v období práce sanačního stroje, kdy 
nebude možné využívat provizorní nástupiště                  
u prostřední koleje (po ní budou moci být vedeny pouze 
vlaky, které Klánovicemi projíždějí). V Úvalech bude do 
17.8. nadále pokračovat provoz pouze u nového 
ostrovního nástupiště, naopak od 18.8. (po ukončení 
opravy viaduktu) by měly být používány pouze koleje 
před výpravní budovou. 

Dne 30.6.2015 tak končí platnost stávajícího výlukového 
jízdního řádu, platného na tratích 011, 012 a 060 od 
2.3.2015. Nový výlukový jízdní řád trati 011 (viz příloha) 
bude platit od 1.7.2015 pravděpodobně až do konce 
srpna, vyjma období 25.7. - 7.8.2015, kdy bude vydán 
další výlukový jízdní řád. V tomto období budou probíhat 
práce sanačního stroje na nulté (prostřední) koleji, což si 
vyžádá souběžnou výluku dvou traťových kolejí a tedy 
pouze jednokolejný provoz v úseku mezi Blatovem           
a Úvaly. Jízdní řád pro toto období ještě provozovatel 
dráhy SŽDC nevydal, podle průběhu projednání se 
předpokládá, že provoz osobních vlaků by měl zůstat        
v zásadě shodný, jako ve zbytku prázdnin, spěšné vlaky 
budou v období od 25.7. do 7.8. zrušeny. 

Od 1.9.2015, pokud na stavbě nedojde opět k narušení 
harmonogramu, se předběžně očekává, že jízdní řád 
osobních a spěšných vlaků se vrátí do pravidelného 
stavu, byť budou nadále probíhat práce především na 
pražském zhlaví stanice Úvaly a dále v 2. traťové koleji     
z Úval do Běchovic (kolej ve směru Praha). 

Ing. Filip Drápal
tiskový mluvčí , PID

Výlukový jízdní řád naleznete vložený uvnitř zpravodaje 
Život Běchovic i na webových stránkách ÚMČ.

Novinky v Běchovicích, Ohlédnutí za děním

OHLÉDNUTÍ ZA DĚNÍM 
V BĚCHOVICÍCH

27. štafeta DUKLA - B. Bystrica - 
Javoříčko - LEŽÁKY - LIDICE

Ve dnech 10.-13.6. 2015 pod záštitou prezidentů obou 
republik.

Za naši městskou část navázal štafetovou stuhu              
v sobotních brzkých ranních hodinách zástupce starosty 
p. Michal Jiřík. Spolu s ním za TJ Sokol – Běchovice 
uvázal stuhu p. František Matoušek.

-red- 
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Vážení čtenáři,
aktuální příspěvek CssB tentokrát vznikl ve spolupráci      
s terénní pečovatelkou, paní Ivetou Dlouhou. Týká se 
zejména společných aktivizačních činností, které naše 
kolegyně organizuje kromě výjimek každý čtvrtek, a to již 
po dobu neuvěřitelných šesti let. 
Z reakcí klientů vím, že svou práci odvádí velmi dobře. 
Proto jsem se jí v tradičně pracovně vypjatém dni zeptala 
na několik otázek.

Co tě baví na pozici terénní pečovatelky?
Největší výhodou mé práce je to, že je různorodá. Nemám 
ráda stereotyp. Terénní pečovatelská služba obnáší 
nejen úklidy, asistence klientovi, pomoc s hygienou, 
nákupy, ale i odvoz klientů k lékaři, doprovod při 
vycházkách aj. Největší důraz kladu na osobní kontakt      
s klientem, což je dle mého názoru nejdůležitější. Při 
praktických činnostech vedu s klientem rozhovor, kdy se 
mi může svěřit se svými starostmi. Těší mě to, že 
pomáhám.
Co naopak vnímáš jako nevýhodu?
Právě při hovorech s klientem mohu být nápomocná 
určité věci vyřešit, ale v některých momentech jsem 
bezmocná. To je to, co mi nejvíce vadí na mé práci. Někdy 
také nefunguje spolupráce s rodinou, i když vím, jak je to 
pro klienta důležité. Ať už je to samotný kontakt s blízkými, 
kteří nemají na své rodiče čas, nebo při řešení praktických 
záležitostí, jako je zprostředkování lékaře. Někdy totiž 
rodina nechce slyšet doporučení nebo názory z druhé 
strany.

Velkou kapitolou v náplni tvé práce je vedení 
čtvrtečních aktivit. Jak se na ně připravuješ? 

Čtvrteční aktivity se plánují šest měsíců dopředu, někdy je 
ale nutné improvizovat, třeba jen kvůli počasí. 
Na aktivity se připravuji částečně v pracovní době, ale 
raději doma, protože na to mám více času a klidu. Pokud 
jde o ruční výrobky, ráda si to nejprve zkusím sama, abych 
věděla, s čím může být obtíž a co se dá případně udělat 
jinak.
Kde čerpáš inspiraci?
V časopisech, na internetu a u svých dětí, které mívají 
výborné tipy na výtvarné činnosti všeobecného 
charakteru. V neposlední řadě se stačí dívat jen kolem 
sebe a nápady se hrnou už samy. Témata řídím podle 
charakteru skupiny tak, aby to zvládli všichni. Jsem velmi 
ráda, když s nějakým nápadem přijdou klienti sami. Cílem 
je hlavně se pobavit, být spolu a „poznávat se“. 
Jaká témata naše klienty zajímají nejvíce a jakým 
činnostem se spíše vyhýbají?
Současní klienti nejraději hrají různé společenské hry, 
např. země město, pexeso, karty, člověče nezlob se, 
šibenici, kostky. Někdo v tom může vidět pouze dětskou 
hru. Ale za tím vším se skrývá procvičování dlouhodobé 
paměti, jemné motoriky a udržování kolektivu.
Někdy si stačí jen povídat u pravidelné kávy a něčeho 
dobrého na zub. Většinou to znamená, že obrazně vaříme 
a bavíme se o kultuře a politice, někdy zazní i vtipy.
Prokládáme to i vyráběním různých výrobků (výroba 
korálků, svícnů, aranžování suchých květů, velikonoční    
a vánoční výzdoba, závěs ze sušených obarvených 
těstovin, ubrousková technika, filcování). Většina výrobků 
je k vidění v jídelně a na chodbách. 
Velký úspěch mají od loňského roku kuželky, kde se 
zapojují i senioři, kteří se pohybují převážně s pomocí 
vozíků. Další venkovní aktivitou je opékání buřtů.
Loni jsme poprvé vyzdobili truhlíky podzimní dekorací. 
Letos na jaře prvně vysázela obyvatelka DPS sazenice 
afrikánů do truhlíků. 
Klienti se většinou vyhýbají ručním činnostem, obávají se 
neúspěchu, zhoršeného zraku a třesoucích se rukou. Ale 
nakonec se do toho většinou všichni zapojí, ať už jen 
radami, nebo výrobou samotnou. 
Důležitou otázkou je financování aktivit. Jak jsou 
hrazeny?
Čtvrteční aktivity jsou pro seniory zdarma. Na materiál 
dostáváme ročně určitou částku z rozpočtu CssB. 
Většinou za ni nakoupíme výtvarné potřeby a dekorace.
Co je podle tvého názoru na osobnosti aktivizačního 
pracovníka nejdůležitější?
Nejdůležitější je mít nadšení pro danou věc a předat ho 
skupině, naladit účastníky. Také je velmi důležitý humor. 
Samozřejmě je zásadní vztah k seniorům. 
Co by sis přála pro svou práci do budoucna?

Pokračování na str. 08
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CssB, KnihovnaŽivot Běchovic

Pasování 

Dne 8. června proběhlo v naší knihovně slavnostní 
pasování rytířů řádu čtenářského. Třicítka prvňáčků 
běchovické základní školy se shromáždila v knihovně. 
Děti musely nejprve předvést vzácné návštěvě, královně 
Abecedě XXIII., své čtenářské dovednosti, potom svůj 
bystrý rozum a samozřejmě, jak se na rytíře patří, i své 
slušné chování.  Poté, co všichni zvládli tyto tři úkoly, 
Abeceda XXIII. přijala slavnostní slib a osobně budoucí 
rytíře pasovala. Na závěr předvedli dva královnini panoši 
několik soubojů a nechali děti potěžkat své zbraně.
Děti dostaly roční čtenářský průkaz do naší knihovny, na 
památku knížku a tričko.
Na všechny nové čtenáře i jejich rodiče se těším               
v knihovně.

Fotografie ze slavnostního pasování si můžete 
prohlédnout na webových stránkách knihovny.

Hana Santolíková
knihovnice

Pokračování ze str. 07

Pro svou práci bych si přála klid a pohodu, více aktivních 
klientů a zkulturnění venkovních prostor, kde by lidé mohli 
trávit více času. Mám radost z opraveného altánu před 
DPS, protože se tu klienti scházejí pravidelně od jara 
každý den a živě diskutují a užívají si seniorského života. 
Mojí největší radostí z této činnosti je to, že sem chodí 
klienti rádi a pravidelně. Zde zapomenou na své 

problémy, trápení nebo bolesti a devadesát minut vždy 
uteče velmi rychle. Doufám, že to tak bude i dál.

 Martina Rafačová
sociální pracovnice, koordinátorka aktivit

tel.: 775 997 853, martina@cssb.cz

KNIHOVNA
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Provoz knihovny 
o letních prázdninách

V červenci a srpnu bude knihovna uzavřena. 
Otevřeno bude pouze v následujících termínech:

v obvyklých výpůjčních hodinách

Na letní prázdniny si můžete knihy vypůjčit na celé dva 
měsíce, zpozdné se za toto období nebude účtovat.

Výpůjčky z června a prázdninových měsíců je nutné 
vrátit do 15. září 2015.

úterý   7.července, 4. srpna a 25.srpna,  
čtvrtky  2.července, 9.července, 6.srpna a 27.srpna

Pokračování ze str. 08
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SDH BĚCHOVICE

Běchovičtí hasiči ctí tradice
již déle než 100 let

Ano,  je tomu tak.  Sbor dobrovolných hasičů byl založen 
roku 1895! Bez přerušení fungoval do začátku 90. let, kdy 
byla jeho činnost ukončena. Znovuobnovena pak byla      
v roce 2010 a od té doby se naši hasiči aktivně účastní 
nejen pomoci bližním v krizových situacích, ale také 
kulturního a společenského života. Navázali na již téměř 
zapomenutou tradici hasičských plesů, pořádají pro děti 
pálení čarodějnic a pro dospělé například masopust či 
Běchovický silový pětiboj. Od doby jejich znovuzaložení 
letos uteklo již 5 let, a tak kromě 120. výročí od založení,   
a  100 let aktivní služby slavili 5 let nového sboru a 1 rok 
od otevření nové hasičské zbrojnice. Zbrojnici našim 
hasičům postavilo hlavní město Praha a Běchovice na 
stavbu jako takovou nemusely nijak přispívat. Provoz 
hasičské jednotky také plně hradí příspěvek hlavního 
města.

Při příležitosti mnohonásobné oslavy výročí byl sboru 
předán zbrusu nový nádherný hasičský prapor. Sám        
o sobě je prapor velmi nákladnou záležitostí a já mohu     
s potěšením oznámit, že veškeré prostředky pro jeho 
pořízení byly vybrány od přispěvatelů a dárců z řad 
občanů a podnikatelů. Významným dárcem se stalo také 
hlavní město Praha. Všem, kteří přispěli,  bych rád za 
sbor dobrovolných hasičů touto cestou poděkoval. Ti, 
kteří zaslali na účet sboru více než 500 Kč, obdrží i osobní 
dopis s pamětním listem a poděkováním.

Rada městské části Praha- Běchovice hasiče ocenila 
vyšívanou stuhou za letitý přínos sboru při pomoci            
v krizových situacích a péči o kulturně společenský život   
v městské části.

Pro mnohé z nás může být pětiletá tradice příliš krátká na 
vytvoření hlubšího vztahu. Osobně mohu říci, že 5 let ve 
sboru mi úplně stačí na to, abych byl na všechny jeho 
členy patřičně hrdý a za veškerou jejich dobrovolnou 
práci, kterou pro Běchovice a jejich občany odvádí ve 
svém volném čase, i náležitě vděčný. Přeji sboru mnoho 
aktivních a čestných členů ve jejich řadách a mnoho 
dalších let se šťastnými návraty od zásahů.

Ondřej Martan
starosta SDH Praha-Běchovice

F
o
to

: 
K

a
re

l R
yc

h
lý



strana 10

SDH BěchoviceŽivot Běchovic

Ohlédnutí za děním 
v SDH Praha – Běchovice

Jako každý měsíc se náš sbor nenudil a podílel se na 
několika akcích a přípravách.

Jako první z nich bych rád zmínil velice vydařený Silový 
pětiboj, který se letos konal 23.5. a probíhal kolem celého 
rybníčku v ulici Za poštovskou zahradou. Myslím, že 
nikdo z návštěvníků nebyl vůbec zklamán a užil si hezké 
odpoledne plné zábavy. 

Hned následující den nám neznámí pachatelé připravili 
další nemilou událost, když v ulici Českobrodská, hned 
vedle zastávky Běchovice, zapálili vzrostlý akát. Jednotka 
dobrovolných hasičů Praha – Běchovice byla na místě 
první a po následném příjezdu HZS Praha – Satalice byla   
i přivolána plošina. Požár se šířil vnitřní dutinou stromu     
a díky jeho výšce bylo nutné ho směrem od shora dolů 
postupně kácet a dostat se tak k vnitřním ohniskům.          
Z naší jednotky se zásahu účastnilo celkem 7 členů          
a svými schopnostmi pomohli k rychlejšímu odstranění 
události. I tak ale zásah trval bez mála dvě a půl hodiny.    
O úmyslném zapálení, či nešťastné náhodě se dá jen 
spekulovat, ale nutno se zamyslet nad každým 
odhozeným nedopalkem a takovým věcem předejít.

Stále se snažíme zvyšovat odbornost a připravenost 
našich členů a tak se 2.6.2015 dva naši členové           
(Ing. Ondřej Martan a Martin Rödl) zúčastnili školení: 
KRIZOVÉ ŘÍZENÍ. Šesti hodinové školení, kterým nás 
provedl pplk.  Mgr. Miroslav Menšík z HZS 
Jihomoravského kraje, pro nás bylo velikým přínosem. 
Zopakovali jsme si věci, které nám jsou z předchozích 

školení jasné, ale i se dozvěděli spoustu postupů při 
řešení krizových situací. Velkým přínosem byla např. část 
o proběhlých školeních BLACK OUT.

7.6.2015 jsme se již tradičně podíleli na přípravách 
dětského dne, kde bylo možné si prohlédnou i část naší 
techniky, vybavení a po prvé byl k vidění i návrh 
Hasičského praporu, na který byla vyhlášena sbírka. 
Dětské odpoledne bylo velice povedené a jeho následné 
sklízení, díky častému nacvičování, bleskové. 

Poslední akcí v uplynulém školní roce byl náš den plný 
výročí, kde jsme oslavili 120 let od založení hasičstva       
v Běchovicích, 100 let sboru, 5 let od znovuzaložení sboru 
a 1 rok od otevření naší krásné zbrojnice. Kdo se přišel 
podívat, tak spatřil náš nová prapor, který nám přijel 
předat pan radní Libor Hadrava z magistrátu hl. m. Prahy, 
naší zbrojnici a techniku a ukázku mladých hasičů, kteří 
se za pouhý půlrok naučili spoustu nových věcí a myslím, 
že budou náš sbor perfektně reprezentovat. Milým 
překvapením bylo i Čestné uznání II. Stupně, které nám 
přijel předat náměstek starosty MSH Praha Jakub 
Hubálek.

Samozřejmě se začátkem léta se naše činnost 
nezastavuje a budeme nadále udržovat naší techniku, 
zvyšovat odbornost a připravenost a chystat se na 
případné mimořádné události, kterých bude doufám co 
nejméně. Za náš sbor a za sebe Vám přeji krásné prožití 
letních prázdnin a slunečné počasí plné klidu a pohody.

Martin Rödl
náměstek starosty SDH 

Fotoreportáž z 5. ročníku běchovického silového pětiboje

Pokračování na str. 11
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Spolková činnostŽivot Běchovic

SPOLKOVÁ ČINNOST

Sudoku č.1 Sudoku č.2
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SPORT

Dětský den na kolečkách 
dne 8. 6.2015

Nápoje zajistila f. Coca Cola, do krabičky svačinového 
boxu, který jsem nakoupila v rámci možnosti nákupu 
zaměstnanců u naší firmy z grantových peněz od MÚ 
Běchovice, dostaly děti poklady v podobě propisky, 
přívěsků na klíče či  slevenku na zmrzlinové poháry         
z Jezírkového centra Koi.  Za splnění všech úkolů si 
mohly vyzvednout zmrzlinku MÍŠU v místním bistru.

Akce byla zorganizována a technicky připravena na naši 
„devadesátiminutovku“ kolečkového oddílového bruslení 
do 19 hodin na sportovním areálu Na Korunce. Díky 
krásnému počasí (pod mrakem, ale teplotně 
nadprůměrně) a za pomoci rodičů, kteří byli u jednotlivých 
12 atrakcí, se tedy mohl uskutečnit náš pravidelný 
oddílový den na kolečkách. A že se povedl! O tom svědčí 
všechny fotografie, které pořídil náš pozvaný super 
fotograf Jenda Jech. A pršet  začalo naštěstí až v půl 
osmé večer po akci.

Iva Kafková

Pokračování na str. 14
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Pokračování ze str. 13
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Dětské rybářské závody na 
rybníčku v Běchovicích

31. 5. se sešli na rybníčku všichni rybáři – děti: dvě holky   
a 13 kluků -  aby poměřili své síly v rybolovné technice. 
Všem byl k ruce jeden dospělý, který pomáhal zachytávat 
úlovky, byť většinou podměrečné,  do vezírku a pak 
následovalo pouštění zpět do vody. Měli jste vidět ty 
radostné dětské oči, když si děti na rybičku mohly sáhnout 
a darovat jí zase život...  Instruktoři hlídali, aby všechny 
chycené ryby byly správně naměřené, a vše zapisovali do 
připravených soutěžních tabulek. Kdo vyhrál, nebylo 
důležité. Každý si odnášel balíček s rybářskými 
potřebami, jakými jsou háčky, splávky, nástražní rybky, 
krmivo pro kapry aj.

 A spíš než na 1. místo a na pohár se každý těšil na cappy 
a klobásu. 

Díky všem, kteří věnovali dětem svůj volný čas! Ten den 
se konal i rybářský závod dospělých.

  Iva Kafková
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Lhotka u Mělníka – další společný výlet
Červen 2015

Zahráli jsme si vybíjenou Hra ruce nohy – úkolem bylo vytvořit stonožku

Hra ruce nohy – úkol 6 nohou a 2 ruce Večerní pohled na areál

Lilo a vypli nám proud, ale nám to nevadilo, 

k večeři byly buřty na grilu

Společná diskotéka s dětmi z Jedličkova ústavu, 

všichni jsme se úžasně bavili

Přejeme všem dětem krásné prázdniny plné sluníčka, nových kamarádů a nových zážitku.

Těšíme se na další společný výlet tentokrát asi koncem září .

Martina Vlková
Květ Praha
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KulturaŽivot Běchovic

Piráti z Běchovic

Běchovická pouť se v letošním roce nesla v duchu pirátů.  
I tento rok jsme si objednali počasí, které nám přálo. 

Celé odpoledne si každý mohl vyzkoušet přelézt přes 
obrovskou kládu, potopit pirátské koráby na pirátské 
střelnici, užít si pirátské soutěže pro rodinné týmy, sklou-
znout se na potápějícím se Titanicu, prohlédnout si 
pirátské zbraně, obléci si na sebe pirátskou zbroj a mnoho 
dalších soutěží.

Za ty děti dostávaly penízky, za které si kupovaly krásné 
ceny a dárky z pirátského pokladu. Nakonec se soutěžilo   
i o zapůjčení automobilu Škoda s plnou nádrží na celý 
víkend a dotykový tablet Samsung Galaxy.

V areálu Staré Pošty zněly  písničky běchovické country 
kapely Přestavník. Program byl zpestřen vystoupením 
skvělé pirátské šermířské skupiny Merlet a tatínkové 
mohli usednout za volant zbrusu nového korábu Škody 
Superb. Tímto bych znovu chtěl poděkovat všem 
sponzorům, kteří nám umožnili dát dětem opravdu krásné 
dárky a vytvořit to správné pirátské prostředí u nás           
v Běchovicích a našim hasičům za velkou pomoc při 
realizaci. Dětem z družiny bych také chtěl velmi 
poděkovat za výrobu pirátské vlajky, podmořského 
akvária a namalování krásného pirátského korábu.

Více naleznete ve fotoreportáži .

Petr Vich

KULTURA
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Malých i velkých pirátů bylo dost.

Bar u Kapitána
Morgana.

Zdolávání točící se klády
pod vedením pirátky.
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Tyto 3 rodiny 
překonaly kládu nejrychleji.

Skluzavka ve tvaru potápějícího se 
Titanicu byla celý den v obležení.

Na kládě děti a rodiče 
trénovali celý den.

Škola šermu pod 
vedením zkušených pirátů.

Vítězka rodinné soutěže
v oblékání do zbroje na čas.

Pokračování na str. 18
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KulturaŽivot Běchovic

www.doucime-naucime.cz

Velké poděkování patří partnerům pirátského odpoledne,
bez kterých by to nešlo.

Pokračování ze str. 17
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Okénko zdravíŽivot Běchovic
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IZERCE

 HLEDÁME

TJ Sokol Běchovice II hledá spolupracovníka při správě 
Sportovního areálu Na Korunce (SANK) v Praze - 

Běchovicích

///základní info o areálu na www.sokolbechovice.cz///
(4 tenisové kurty - 2 celoroční provoz, umělý trávník s 

osvětlením, in-line dráha, 
bufet s občerstvení, zázemí se šatnami, wc a sprchami)

V případě zájmu nás kontaktujte na emailu 
info@sokolbechovice.cz

zašleme Vám podrobnější podmínky!

Osobní rozhovory budou probíhat začátkem července, 
následně výběr na základě nabídek,

nástup spolupracovníka na začátku srpna.

výbor Sokola Běchovice II
19. června 2015
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Inzerce, Poděkování od oslavencůŽivot Běchovic

Zkušenosti s Pražským 
okruhem - SOKP 512

Proč se někteří obávají prodloužení Pražského 
okruhu, aneb zkušenosti s SOKP 512

Hlavní příčinou negativních zkušeností je hluk 
znehodnocující naše ŽP. Zde uvádíme zkušenosti, které 
nedoporučujeme opakovat!

1. Nesoulad analýzy vlivu na ŽP EIA s realizací SOKP 
512, zejména silniční parametry jsou nahrazeny 
dálničními. Analýza ŽP byla provedena na nižší rychlosti, 
než jaká je dnes povolena a též na mnohem nižší 
kamionovou zátěž. Hluková zátěž tedy svojí intenzitou 
mnohonásobně překračuje slibované hodnoty. 
Změny v parametrech nejsou v protihlukových opatřeních 
adekvátně zohledněny.
 
2. Dosud je tento nesoulad řešen ohýbáním zákona. 
Po analýze z první studie, kde nadpoloviční počet bodů 
nevyhověl, se hluková studie ŘSD/PUDIS přepracovala 
dle novely 272/2011. Ta de facto skrytě navýšila limity 
hluku (o odraz od fasády 3dB, nejistotu měření 2 dB),        
a tím zlegalizovala hluk, téměř čtyřnásobný.  Dle studie 
PUDIS ve všech lokalitách až na Dobřejovice tak vše 
“přes noc” vyhovělo. Na nezávislé studie KHS nebere 
ohled nikdo.
 
3. ŘSD tvrdí,  že řešením budou stěny dle studie 
PUDIS. Tyto stěny jsou ale nedostatečné, neboť  jsou 
navrženy dle ohnutého zákona, který legalizuje zdravotně 
závadný hluk ( ad údaje světové zdravotní organizace 
WHO). Navíc se o nich mluví již od roku 2012 - dosud není 
realizace ani započata. Důvěra veřejnosti v takové tvrzení 
logicky není.
 
4. Limity v ČR hluku se neustále “změkčují”-  tj. 
ochrana obyvatel před hlukem klesá v rozporu s EU 
směrnicí.  Členské země EU nemají ochranu před hlukem 
snižovat,  naopak  měla by být snaha opačná tak, aby se 
cílily hodnoty dle světové zdravotnické organizace 
(WHO).
V noci dle WHO začínají zdravotní rizika pro populaci již 

při 45dB, ČR nyní povoluje a legalizuje u nových silnic 
hluk 55dB (nejistota a korekce od fasády přičtena             
k původním 50dB). Přitom pouhé 3dB odpovídají 
dvo jnásobnému akus t i ckému výkonu,  tedy  
dvojnásobnému provozu.
Tímto ČR prakticky legalizuje oproti doporučení WHO 
více než osminásobný hluk a tedy zcela nepochybně 
vystavuje velkou část populace zdravotním následkům, 
jakými jsou kardiovaskulární choroby, hormonální 
poruchy, nespavost apod.
 
V čem se realizace SOKP 512 nepovedla:
==================================
a. Valy jsou navrženy jako trychtýř, který hluk spíše 
vyhazuje do dálky. Neplní tedy odhlučňující funkci       
( v tomto ohledu spíš negativní ), ale jen estetickou. 

b. Realizace povrchu je hlučný beton, nebyl použit 
tichý asfalt.

c. Není zajištěna kontrola rychlosti policií, ani 
rychlost není snížena. Policie oficiálně sdělila, že nemá 
na kontrolu dodržování rychlosti prostředky. Přitom 
rychlost zcela zásadně ovlivňuje hlukové zatížení a její 
snížení je standardní prostředek v zemích EU.

Náš postoj k řešení hluku na SOKP 512 a doporučení 
neopakovat naše zkušenosti
==========================================
============
Není žádoucí, aby takovýto příklad byl opakován na 
SOKP 511.  
Srovnáme-li současné technické možnosti 
odhlučnění komunikací se zahraničím i jinými 
stavbami u nás, musíme dojít k názoru, že naše 
kompetentní úřady neudělaly pro naše životní 
prostředí téměř nic. U stavby SOKP 512 upřednostnily 
především ekonomické hledisko před vlivem hluku na 
naše zdraví. Informace zde prosíme použijte pro vlastní 
ochranu zdraví před SOKP 511.

Ing. Jiří Kappel, starosta
obec Dobřejovice 

PODĚKOVÁNÍ OD OSLAVENCŮ

Děkuji ÚMČ Praha - Běchovice za dárek k mým 
narozeninám.

Jana Bartáková

Děkuji úřadu MČ Běchovice a Mgr. Martině Vlkové za 
milou návštěvu, přání a dárek k mým narozeninám. 

Miroslava Borovičková



Řešení sudoku č.1 Řešení sudoku č.2

FA INZÁTO SI VÁM DOVOLUJE NABÍDNOUT 
SLUŽBY:

zhotovení práce dle Vašich požadavků 
(nové i opravy) s dodáním materiálu

ČENTICKÁ, 
ÚJEZD NAD LESY
Mobil: 607 633 317 

Tel: 281 970 169 

INSTALATÉRSKÉ - ZÁMEČNICKÉ 
TOPENÁŘSKÉ

SEMERÁD ZBYNĚK 
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Své náměty zasílejte na e-mail: 
zivotbechovic@seznam.cz 

nebo poštou na adresu Českobrodská 3, 
198 00 Praha 9.

Informace pro všechny, kterým také 
nepřichází Život Běchovic do schránky:

Prosím, napište nám své jméno a adresu na 
adresu: zivotbechovic@seznam.cz 

nebo volejte 281 028 602. 

Vše napravíme.  
  

-red-
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